
Kunnanhallitus § 125 22.09.2021

LAUSUNTO KESKI-POHJANMAAN LIITOLLE : LIIKENNEVÄYLÄT

Khall 22.09.2021 § 125 Valmistelija kunnanjohtaja Jari Penttilä puh. 040 680 2202
 Arvio kuntastrategian toteutumisen kannalta: positiivinen

 Halsuan kunnan osalta kevyen liikenteenväyliä eli pyöräteitä ei pal-
joa ole ja kunnalle on tehty viime vuoden aikana aloite pyörätien te-
ke mi ses tä uudelta koululta Ylikylään saakka. Aiemmin on esitetty
pyö rä tien tekemistä myös kirkonkylältä Lehtomaantien risteykseen
saak ka.

 Molempien esitysten perusteena on teiden turvattomuus ja lan kul ki-
joi den ja pyöräilijöiden kannalta. Perhontien varressa asuu monia
pie niä koululaisia, joilla ei ole oikeutta kunnan järjestämiin kou lu kul-
je tuk siin. Varsinkin Venetjoen ylittävän sillan jälkeen Majasaarella tie
on hyvin kapea ja mutkainen. Vetelintien osalta käyttö kohdistuu en-
nen kaikkea pyöräilijöihin. Tie on juuri päällystetty uudelleen, mutta
se on kapea ja tiellä liikkuu runsaasti raskasta liikennettä, minkä joh-
dos ta tie on turvaton sekä jalankulkijoille että pyöräilijöille.

 Yhdystiet 7530 ja 7511 ovat osin huonokuntoisia ja turvattomia. Yh-
dys tie 7530 on Venetjoen sillan ja Kanniston risteyksen välillä to del la
huonokuntoisena, kapeana ja mutkaisena pyöräilijöille ja ja lan kul ki-
joil le turvaton tai jopa vaarallinen kulkea. Tofferintien ja Ma tin ne van
vä li sel lä alueella on tie paikoitellen todella huonokuntoinen. Yh dys-
tie tä 7511 ei ole päällystetty uudelleen yli 30 vuoteen Meriläisen ris-
teyk sen ja Kaustisen kunnan rajan väliseltä osalta ja tie on siltä osin
mo nin paikoin pinnaltaan murtunut ja reikäinen. Tiellä on paljon
kuop pia ja monttuja. Tien 7511 saattaminen kohtuulliseen lii ken nöi-
tä vään kuntoon vaatii uudelleen päällystystä ja pieneltä osin myös
suu rimpien monttujen osalta kunnostusta.

Kjoht:
 Kunnanjohtaja esittää, että Keski-Pohjanmaan liitolle esitetään, että

se ottaisi nämä esille tuodut asiat huomioon valmistellessaan omia
lau sun to jaan ja esityksiään väyläverkostoa koskevissa asioissa.

Päätös:
 Kirjelmä asiasta lähetetään maakuntaliittoon ja ELY-keskukseen.

Kunnanjohtaja muotoilee kirjelmän kokouksessa esitettyjen
kannanottojen mukaisesti.


